
Protok61 Nr 4/2007 

z posiedzenia Komisji O§wiaty i KuItury 


w dniu 17 kwietnia 2007 r. 


Posiedzenie rozpocz~to 0 godz. 15.00 

Lista obecnosci i projekt porz~dku obrad stanowi~ zal~cznik do protokolu. 

Przewodnicz~ca Komisji Pani Maria Bukowska przedstawiaj~c projekt porz~dku 


posiedzenia zaproponowala, aby w pkt. Wolne wnioski wyszczegolnic : 

o 	 informacja z przebiegu spotkania dot.analizy i zalozen programu rz~owego 

"Razem Bezpieczniej" 
o opinia Komisji w sprawie dotycz~cej odblokowania srodkow na inwestycj~ : 

budowa szatni dla KS Zamkowiec 
Czlonkowie Komisji jednoglosnie poparli projekt posiedzenia wraz z 
proponowanym uzupelnieniem. 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli : 
1.Burmistrz Toszka Pan Jacek Zarzycki 
2.Z-ca Burmistrza PaniMaria Nowak Kowalska 
3.Skarbnik Gminy Pani Kazimiera Drewniak 
4.Podinspektor Pani Maria Walus 
5.Dyrektor Gimnazjum Pan Mariusz Podbromy 
6.Dyrektor SP w Kotulinie Pani Anna Pawlowska 
7.Dyrektor SP w Pniowie Pani Elzbieta Wojcik 
8.Dyrektor SP w Paczynie Pan Bogdan Dutkiewicz 

Ad.l 
Czlonkowie Komisj i zapoznali si~ z przygotowanymi materialami dot. 
o 	 informacji co zabezpiecza subwencja 
o 	 porownania wydatkow do subwencji poszczegolnych placowek 
o kosztem dowozu uczniow na poszczegolne placowki oswiatowe 
W trakcie analizy materialow Pan Marek Pawlowski doliczaj~c do romicy 
pomi~dzy wydatkami , a subwencj~ - koszty dowozu uczniow na poszczegolne 
placowki stwierdzil , ze niepokoj~cy jest fakt wysokosci doplaty z budzetu 
gminy zarowno do szkol podstawowych w Pniowie i Paczynie jak i do szkoly 
podstawowej w Toszku i gimnazjum. 
W podsumowaniu dyskusji Pan Pawlowski zaproponowal : 
l.utrzymanie wszystkich szk61 
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za przyj~ciem propozycji glosowalo 5 czlonk6w Komisji 
przeciw 1 czlonek Komisji 
wstrzymalo si~ od glosu o 
Wi~kszosei~ glosow propozyeja zostala przyj~ta. 
2.przeliezenie kosztow utrzymania plaeowek w sytuaeji gdyby dowozono 

uezniow: 
a/ z Wilkowiezek i Kotliszowie do SP w Pniowie 
bl z Cioehowie i Pisarzowie do SP w Paezynie 
el z Sarnowa i PluZniezki do SP w Kotulinie 

Pani Maria Bukowska zaproponowala w roku szkolnym 2007 12008 pol~ezenie 
klas 2 i 3 w tej plaeowee gdzie jest najnizsza liezba dzieei. 

Burmistrz Toszka poinformowal ,ze na zabezpieezenie podwyzek plae dla 
nauezyeieli zgodnie z Rozporz~dzeniem Ministra Edukaeji Narodowej 
konieezna jest kwota 220.000 zl .Ministerstwo na ten eel przekazalo kwot~ 
69.361 zl- ezyli brakuje 150.000 zl .Aby zabezpieezyc brakuj~e~kwot~ 
Burmistrz zaproponowal : 
II nie podnoszenie wynagrodzenia praeownikom obslugi I ok.30.000 zl I 
21 zawieszenie zaj~c dodatkowyeh od m-ea maja I ok.50.000 zl I 
3.oszez~dnosei na plaeaeh I ehorobowe , maeierzynskie - 70.000 zl I 
Pan Pawlowski podkreSlH , ze MGOK na terenie soleetw nie prowadzi 
dzialalnosci kulturalnej , kolka zainteresowan oraz zaj~eia SKS-u s~jedyn~ 
form~ organizowania ezasu dla uezniow .Wypowiedz Pana Pawlowski ego 
zostala poparta przez Dyrektorow plaeowek oswiatowyeh. 
Pani Bukowska w zwi¢u z konieeznosei~pozyskania srodkow na 
wynagrodzenia zaproponowala prowadzenie kolek nieodplatnie. 
W trakcie dyskusji Dyrektor SP w Paezynie stwierdzil , ze w tej sytuaeji woli 
zrezygnowac z zakupu np. biurka ezy krzesla , a srodki na ten eel w ramaeh 
budzetu szkoly przerzueic na prowadzenie zaj~c dodatkowyeh , gdyz jest to 
mniejsze zlo. 
Pan Andrzej Moreiniee w zwi'lZku z tym , ze Osrodek Kultury nie przewiduje 
srodkow na prowadzenie sekeji zaproponowal , aby ez~sc dotaeji Osrodka 
przeznaezyc na prowadzenie zaj~c dodatkowyeh . 
W podsumowaniu dyskusji ustalono funkejonowanie zaj~c dodatkowyeh do 
konea maja br.Natomiast deeyzja 0 dalszym prowadzeniu zaj~c dodatkowyeh 
I od miesiaea pazdziernika I zostanie podj~ta w terminie pomiejszym. 
W posiedzeniu Komisji nast~ila 10 min przerwa. 
Po przerwie : 

Ad.2 
Przewodnie~ea Komisji zwroeila si~ do Dyrektorow szkol podstawowyeh oraz 
Dyrektora gimnazjum 0 przedstawienie informaeji dot. plaeowek oswiatowyeh. 
przedstawione informaeje stanowi~ zal~eznik do protokolu. 
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Po wysruchaniu informacji 0 poszczeg6lnej plac6wce radni przystapili do 

pytan: 

Kotulin: 

Pani Bukowska zaproponowala , aby w ramach bezpieczenstwa pomyslec 0 


schodach ewakuacyjnych. 

Pani Pawlowska wyjasnHa , ze parter i pi~tro nie korzysta z tego samego 

wejscia - straZ pozama nie wniosla tego typu zastrzezen. 

Pan Duda zaproponowal przeniesienie oddziaru przedszkolnego do budynku 

szkoly. 

Pani Pawlowska poinformowala , ze na dzien dzisiejszy brak pomieszczenia . 

o takiej mozliwosci b~dzie moma pomyslec wtedy , kiedy zostanie zwolniona 
sala lekcyjna sluZc:tca obecnie jako sala gimnastyczna. 
Na pytanie Pana Zarzeckiego 0 ilosci sprz~taczek Pani Pawlowska 
odpowiedziala , ze w szkole jest 1, 5 etatu , a w oddziale przedszkolnym % 
etatu woznej sprz~taczki 
Pan Morciniec : na dzien dzisiejszy w szkole jest 104 uczni6w , w nast~pnych 
latach liczba ta b~dzie malala - po wybudowaniu sali gimnastycznej koszt 
utrzymania ucznia wzrosnie - czy bierze si~ pod uwag~ przeksztaicenie 
plac6wki w szkol~ spoleczn~ ? 
Pani Pawlowska odpowiedziala : jezeli okolicznosci b~~ tego wymagaly - to 
mozna si~ zastanowic. 
Pni6w: 
W odpowiedzi na pytanie Pana Dudy - Dyrektor SP w Pniowie wyjasnHa , ze 
uczniowie korzystaj~ z swietlicy wiejskiej , w kt6rej s~prowadzone zaj~cia 
wychowania fizycznego , gry w tenisa oraz zaj~cia swietlicy 
socjoterapeutycznej. 
Pani Bukowska podkreslila , ze obecnie w klasie I jest 5 uczni6w i zwr6cila sie 
do Dyrektora 0 podanie rozwi<iZania prowadzenia zaj~c przy tak niskiej ilosci 
dzieci w klasach. 
Pani W6jcik wyjasnHa, ze obstaje za tym, aby klas nie l~czyc.Do szkoly 
ucz~szczaj~ dzieci z orzeczeniem psychologiczno-pedagogicznym.Jezeli 
natomiast sprawa zostanie postawiona na ostrzu noza trzeba si~ b~dzie 
zastanowic . 
W odpowiedzi na pytanie Pana Zarzeckiego 0 ilosci etat6w sprz~taczek - Pani 
W6jcik poinformowala, ze w plac6wce jest: 1 etat woznej ,2 sprz~taczki po 
% etatu oraz % etatu w oddziale przedszkolnym. 
Ponadto Pani W6jcik wyjasnila, ze na dzien dzisiejszy nikt z nauczycieli nie rna 
prawa do przejscia na emerytur~. 
Paczyna: 
Dyrektor szkoly wyjasnH, ze plac6wka rna 2 etaty sprz~taczek oraz % etatu w 
oddziale przedszkolnym. 
Ponadto poinformowal , ze : 
o szkola wychodzi do srodowiska organizuj~c imprezy dla mieszkanc6w 

http:l~czyc.Do
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[] posiada znaczne osi~i~cia sportowe / zawody powiatowe w siatkowce / 
[] dwukrotnie szkola wygrala konkurs Malych Form Scenicznych w j~zyku 

niemieckim 
[] placowka posiada certyfikat Sli\.skiej Sieci Szkol Promuji\.cych Zdrowie 
[] mozliwosc oszcz~dnosci Dyrektor widzi w sytemie centralnego ogrzewania 
Pan Morciniec zwrocil sie 0 wyjasnienie slabych wynikow po egzaminie klas 
6 - szczegolnie w szkole w Kotulinie i w szkole w Pniowie. 
Pani Pawlowska wyjasnila , ze wyniki egzaminu Si\. adekwatne do ocen .Nie 
byly to dzieci z dUZymi mozliwosciami- nic wi~cej w tym temacie nie dalo si~ 
zrobic. 
Gimnazjum: 
Po omowieniu zali\.czonej informacji Pan PodbroZnY poinformowal , ze 
priorytetem na 2007 jest mi~dzy innymi : 
[] remont dachu 
[] malowanie korytarzy / zalecenie SANEPIDU / 
[] cz~sciowe oswiatlenie terenu szkoly 
[] nadanie imienia szkole 
[] podj~cie wspolpracy z 5 szkolami w ramach programu SOKRA TES 
[] pozyskanie pracowni komputerowej 
W odpowiedzi na pytanie dotycZilce bezpieczenstwa dzieci w dowozi\.cych 
autobusach - Dyrektorzy placowek stwierdzili , ze wskazane byloby 
zatrudnienie opiekuna. 
Po wyczerpaniu dyskusji PrzewodnicZilca Komisji podzi~kowala Dyrektorom 
placowek oswiatowych i zaproponowala 5 min przerwy. 
Po przerwie czlonkowie Komisji przystapili do dyskusji nad wypracowaniem 
propozycji dot. dalszego funkcjonowania placowek oswiatowych w zwi¢u z 
maleji\.ci\.liczbi\. dzieci. 
Pod glosowanie poddano propozycj~ Pani Bukowskiej , ktora dotyczyla 
poli\.czenia w najblizszym roku szkolnym klasy II i III w SP w Pniowie : 
za przyj~ciem propozycji glosowal 1 czlonek Komisji 
przeciw 2 czlonk6w Komisji 
wstrzymalo si~ od glosu 3 czlonk6w Komisji 
W wyniku glosowania - wniosek nie uzyskal akceptacji czlonkow Komisji 
Kolejny wniosek , ktory poddano pod glosowanie to : przystapienie do 
likwidacji SP w Pniowie : 
za przyj~ciem wniosku glosowalo 3 czlonk6w Komisji 
przeciw 2 czlonk6w Komisji 
wstrzymal si~ od glosu 1 czlonek Komisji 
W wyniku glosowania Komisja oswiaty wi~kszoscii\. glosow opowiedziala si~ 
za przyst<y>ieniem do likwidacji Szkoly Podstawowej w Pniowie. 
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Pod glosowanie poddano r6wniez wniosek Pana Pawlowskiego dot. przeliczenia 
koszt6w plac6wek w sytuacji gdyby dowozono uczni6w : 
a/ z Wilkowiczek i Kotliszowic do SP w Pniowie 
bl z Ciochowic i Pisarzowic do SP w Paczynie 
cl z Samowa i Pruzniczki do SP w Kotulinie 
za przyjfi.ciem wniosku glosowalo 2 czlonk6w Komisji 
przeciw 3 czlonk6w Komisji 
wstrzymal sifi. od glosu 1 czlonek Komisji 
W wyniku glosowania Komisja Oswiaty nie zaakceptowala w/w wniosku. 

Ad.3 
Burmistrz Toszka om6wil projekty uchwa1 przygotowane na Sesj~ Rady 
Miejskiej : 
11 w sprawie : rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budzetu Gminy Toszek 

za 2006 r. i udzielenia absolutorium Burmistrzowi Toszka za 2006 r. 
Burmistrz poinformowal 0 pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
o sprawozdaniu z wykonania budZetu za rok 2006 
21 uchwala zmieniaj~ca uchwa1~ Rady Miejskiej w Toszku w sprawie podzia1u 

miasta i gminy na okr~gi wyborcze dla przeprowadzenia wybor6w do Rady 
Miejskiej w Toszku 

Projekt przygotowano w zwi¢u z nadaniem nazwy nowopowstalym ulicom 
w Toszku : ul. dr. Ludwiga Guttmanna i ul. ks.Jana Twardowskiego - co 
spowodowalo koniecznosc zmiany opisu granic okr~gu nr 120 w/w ulice . 
3/uchwa1a zmieniaj~ca uchwal~ Rady Miejskiej w Toszku w sprawie 

dostosowania opisu granic obwod6w glosowania w gminie Toszek do stanu 
faktycznego. 

Projekt tej uchwaly jest konsekwencj~ poprzedniej uchwaly i uzupelnia opis 
granic obwodu nr 2 0 w/w ulice. 
41 w sprawie : sprzeda:i:y nieruchomosci stanowi~cej w1asnosc Gminy-Miasta 

Toszek 
Projekt dotyczy przeznaczenia do sprzeda:i:y w drodze przetargu nieruchomosci 
zabudowanej I blok mieszkalny w Paczynie I 
Burmistrz poinformowa1 0 dw6ch oferentach, kt6rzy w/w nieruchomosc chc~ 
zagospodarowac : I oferent na mieszkania ; II oferent na dom opieki 
51 w sprawie : sprzeda:i:y nieruchomosci stanowi~cych wlasnosc Gminy-Miasta 

Toszek 
Projekt dotyczy przeznaczenia do sprzeda:i:y w drodze przetargu nieruchomosci 
stanowi~cych dzialki budowlane w Kotulinie przy ul. Kolejowej. 
61 w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 
Projekt dot. przyj~cia cz~sci oswiatowej subwencji og6lnej w kwocie 69.361 zl 
z przeznaczeniem srodk6w na wynagrodzenia nauczycieli. 
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Ad.4 
Przewodnicz'lca Komisji Pani Maria Bukowska przedstawila przebieg spotkania 
ktore odbylo si~ 16.04 br w Centrum Ratownictwa w Gliwicach .Tematem 
posiedzenia byla analiza zadan i zalozen uj~tych w "Rz'ldowym programie 
ograniczenia przest~pczosci i aspolecznych zachowan - Razem bezpieczniej" 
G16wnymi zagrozeniami 0 ktorych mowili przedstawiciele gmin to : 
!l za mala obsada Posterunkow Policji 
!l nieprzestrzeganie pr~dkosci na drogach 
Decyzja 0 przystapieniu do Programu b~dzie si~ wi'lZala z dofinansowaniem 
realizacji zadaii uj~tych w Programie. 
Pani Bukowska zaproponowala rozwazenie mozliwosci stworzenia lokalnego 
mini programu np. "Bezpieczny Toszek" 

Czlonkowie Komisji omowili mozliwosc odblokowania kwoty 50.000 zl 
zabezpieczonej w budzecie gminy na zadanie inwestycyjne pn. Budowa szatni 
dla KS Zamkowiec. 
Przewodnicz'lca Komisji poinformowala, ze Prezes Klubu sportowego zwrocil 
si~ 0 odblokowanie w/w kwoty z uwagi na koniecznosc prowadzenia dalszych 
prac zmierzaj'lcych do zakonczenia inwestycji oraz mozliwosci promocyjnego 
zakupu wyposazenia typu : lawy i stoly / wyliczenie stanowi zal.do protokolu / 
W podsumowaniu dyskusji przystapiono do przeglosowania w/w propozycji: 
/ w glosowaniu bierze udzial5 czlonkow Komisji - Pan Duda zwolnil si~ z 
obrad Komisji / 
za odblokowaniem 50.000 zl glosowalo - 3 czlonk6w Komisji 
przeciw - 0 
wstrzymalo si~ od glosu - 2 czlonk6w Komisji 
W wyniku glosowania wi~kszosci'l glosow Komisja Oswiaty opowiedziala si~ 
za odblokowaniem kwoty 50.000 zl na zadanie inwestycyjne pn.Budowa szatni 
dla KS Zamkowiec. 

Pan Zarzecki poinformowal 0 zlozonym przez Rad~ Soleck'l w Paczynie pismie 
o przystflPieniu solectwa do Programu Odnowy Wsi.W w/w pismie Rada 
Solecka zwraca si~ 0 zabezpieczenie w budZecie Gminy kwoty 20.000 zl na 
realizacj~ projektu budowy kompleksowego centrum rekreacyjno sportowego. 

Pan Laksa poinformowal , ze takie pismo zloZyla rowniez Rada Solecka z 
Ciochowic .Kwota do zabezpieczenia w budzecie Gminy to 20.000 zl na 
realizacj~ budowy placu zabaw. 
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Pan Marek Pawlowski ponownie zwrocil si~ 0 rozpatrzenie mozliwosci nie 
potrllcania 0 2/3 diety dla radnego , ktory jest rownoczesnie soltysem. 
Komisja Oswiaty wi~kszoscillglosow / 3: 1 : 1 / opowiedziala si~ za 
sprawdzeniem przez Radc~ Prawn ego mozliwosci prawnych w tym temacie. 

Kolejne spotkanie Komisja ustalila na dzien : 
[) 8.05.hr godz. 15.00 - spotkanie z Dyrektorem Centrum Kultury na terenie 

Zamku 
[) 22.05.hr godz. 15.00 - omowienie projektow organizacyjnych placowek 

oswiatowych 

Po wyczerpaniu porzlldku ohrad Przewodniczllca Komisji Pani Maria Bukowska 
podzi~kowala zehranm za udzial i zakonczyla posiedzenie 0 godz. 19.30 

Przewodniczllca Komisji 

Maria ~u~ows\a 

\~~~'ruJ\~~% 

http:22.05.hr

